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Zápis č. 12 (179) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 12. 12. 2023                                                  

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Kočí, Kolář (do poloviny bodu 4, bez hlasování), Křivka, Ryšavý, Smrčka, 

Šátek, Uhříček, Dítě, Olekšák, Ondryáš (10)  

Omluveni:  Černocký, Kinšt, Sekanina (3)  

Hosté:  Čejka, Češka, Dytrych, Hajduk, Hanáček, Jaroš, Zemčík 

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Návrh rozpočtové položky CVT na rok 2024. 

4. Výzva k diskuzi způsobu ustavení vedoucích ústavů FIT VUT pro období od roku 

2024 (předložil prof. Tomáš Vojnar). 

5. Zpráva o hodnocení výuky studenty za letní semestr akademického roku 2022/2023. 

6. Doplňovací volby do AS VUT. 

7. Informace z RVŠ a AS VUT. 

8. Různé. 

 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na prezenčním zasedání AS FIT.  

Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí navrhuje na program zařadit nově předložený bod od prof. Vojnara za bod 3. Dr. Kočí 

nechal hlasovat o takto upraveném programu. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 11 (178) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 21. 11. 2023 nebyly žádné 

připomínky. 
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Ad 3) Návrh rozpočtové položky CVT na rok 2024. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil návrh rozpočtové položky CVT na rok 2024 (zpracoval 

Ing. Čejka). Návrh nebyl předložen v řádné předkládací lhůtě. Návrh je zveřejněn na stránkách 

AS FIT (https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh byl projednán Ekonomickou komisí AS FIT 

(dále jen EK), upravený návrh rozpočtových položek je uveden v dokumentovém skladu. 

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele panu tajemníkovi Ing. Hajdukovi, který seznámil 

členy senátu s předloženým návrhem. Dále sdělil, že v lednu požádá AS FIT o projednání 

a případné schválení finančních prostředků na investice na realizaci fotovoltaiky, dostavby 

domečků mezi jižními a severními klauzurami (učebny) a na investiční rozpočtové položky 

CVT na rok 2024 (elektrické ovládání dveří se čtečkou, doplnění telefonních tabel u příchodu 

a odchodu CVT, doplnění a modernizace kamerového systému v CVT). Jedná se o investiční 

část návrhu na rozdělení finančních prostředků na rok 2024. Zdůvodněním je, že při aktuálních 

dodacích lhůtách a s ohledem na semestry by se zahájením prací až po schválení rozpočtu 

hrozilo, že by se realizace nemusela v roce 2024 stihnout. 

Návrh týkající se investičních prostředků pro CVT doplnil, a ještě upřesnil vedoucí CVT 

Ing. Čejka. Po projednání EK AS FIT je návrh pro CVT následující: 

Předběžné schválení investičních rozpočtových položek CVT na rok 2024 

Elektrické ovládání dveří se čtečkou, 1 x SU a 3 x CVT  547 890 Kč bez DPH 

Doplnění telefonních tabel u příchodu a odchodu CVT  51 000 Kč bez DPH 

Doplnění a modernizace kamerového systému v CVT  232 817 Kč bez DPH 

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Ekonomické komise AS FIT doc. Kolářovi, který sdělil 

stanovisko EK, jež návrh podrobně projednala na svém zasedání a po doplnění a úpravě k němu 

nemá námitek a souhlasí s ním. AS FIT jej bude schvalovat na prvním lednovém zasedání.  

Dr. Kočí otevřel k tomuto návrhu diskuzi, v rámci které nebyly vzneseny žádné další dotazy.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 4) Výzva k diskuzi způsobu ustavení vedoucích ústavů FIT VUT pro období od 

roku 2024 (předložil prof. Tomáš Vojnar). 

Dr. Kočí na úvod návrh předložený prof. Vojnarem představil, promítl jej všem přítomným 

členům a hostům na zasedání senátu a předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi. Návrh byl 

elektronicky rozeslán všem členům AS FIT. 

Prof. Zemčík na zasedání senátu podrobně vysvětlil situaci, jak došlo v souvislosti se změnou 

zákoníku práce ke změně původního znění čl. 21 Statutu FIT: „V čele ústavu je vedoucí, kterého 

jmenuje na základě výběrového řízení děkan po projednání AS FIT. O formě a obsahu 

výběrového řízení rozhoduje děkan.“  na nové znění: „V čele ústavu je vedoucí, kterého 

ustanoví v souladu se zákonem č. 262/2006 Sb., zákoníkem práce, ve znění pozdějších předpisů 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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(dále jen „zákoník práce“) děkan po projednání AS FIT. Pozice vedoucího ústavu je 

neslučitelná s funkcí rektora, děkana a proděkana.“ 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi. Bc. Ondryáš vyjádřil názor, že by se do výběrového 

řízení na pozici vedoucího ústavu měl mít možnost přihlásit kdokoliv, kdo splňuje požadované 

náležitosti. 

K tomuto bodu proběhla rozsáhlá diskuze, doc. Hanáček se vyjádřil, že nemá problém o tom 

mluvit, diskutovat a jednat.   

Dr. Kočí na dotaz v obecné rovině odpověděl, že se předpokládá, že pokud AS něco projedná, 

vyjádří se k něčemu a vydá např. záporné stanovisko, které následně předloží panu děkanovi ke 

zvážení, tak se čekává diskuze na dané téma a nějaké společné schůdné řešení.  

Dr. Kočí se zeptal na postoj senátorů k tomuto bodu, abychom k tomu zaujali nějaké stanovisko. 

Doc. Ryšavý se domnívá, že za „běhu“ není dobré měnit pravidla (konkrétně Statut FIT) a měli 

bychom je respektovat, na druhou stranu můžeme jako AS FIT panu děkanovi doporučit, aby 

byla stanovena kritéria a k předloženým kandidátům bylo zpracováno i zdůvodnění, případně 

pro naše interní potřeby, vyhlásit interní „výběrovou soutěž“ apod. 

Bc. Ondryáš se připojuje k názoru doc. Ryšavého a pokládá za užitečné, oznámit interní výzvu, 

že je možné se ucházet o funkci vedoucího ústavu a aby byla tato interní informace dostupná 

a proběhla výzva od nově zvoleného pana děkana. Jako senát bychom mohli doporučit, aby pan 

děkan učinil neformální výzvu, že je možnost se hlásit na pozici vedoucího ústavu. Je jasné, že 

v tomto okamžiku měnit, dávat návrh na změnu Statutu není vhodné. 

Prof. Vojnar se na senátory obrátil s těmito otázkami: 

1. Je správné, aby místo vedoucího ústavu bylo obsazeno bez jakékoliv soutěže, bez 

zjištění potenciálních uchazečů a bez jejich objektivního srovnání? 

2. Není problém, když kandidát vybraný na post vedoucího ústavu v řadě rolí, které má 

plnit, nemá zkušenosti? 

3. Nepoškodí netransparentní výběr kandidáta na vedení ústavu fakultu nejen v očích 

zaměstnanců a studentů, ale potenciálně i širší veřejnosti? 

4. Bude takové obsazování vedoucích míst motivační pro zaměstnance, kteří vidí, že 

objektivní kritéria výkonu vedení fakulty nezajímají a hlavním kritériem je loajalita?  

Doc. Hanáček vznesl dotaz, jaký má AS FIT názor na bod 4 (viz výše), který může být chápán 

jako obvinění a zda se AS nechce k tomuto vyjádřit? Členové AS se shodli, že jde spíše 

o nešťastně zvolenou formulaci. AS FIT nemá v úmyslu se k tomuto vyjadřovat.   

Doc. Hanáček v rámci diskuze sdělil, že vstoupil na jednotlivých ústavech v jednání 

s potenciálními kandidáty na funkci vedoucího ústavu. Dále avizoval, že jako nově zvolený 

děkan, výběr kandidátů na pozici vedoucího ústavu zdůvodní a předloží AS FIT k projednání.  

Doc. Ryšavý navrhuje, aby AS FIT přijal k tomuto bodu usnesení. Ve spolupráci s dalšími členy 

senátu vnikl následující návrh usnesení s možností nahradit text „akademický senát“ textem 

„akademickou obec“. 
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Návrh usnesení:  

AS FIT doporučuje děkanovi při návrhu kandidátů na vedoucí ústavů postupovat 

maximálně transparentně a seznámit akademický senát s kritérii jejich výběru.   

Dr. Kočí demonstrativně vyzval k hlasování, kdo by byl pro to, aby se ve výše uvedeném 

návrhu usnesení nahradilo místo „akademický senát“ na „akademickou obec“. 

Pro tuto variantu by byly 3 hlasy z 9 přítomných členů. 

Dr. Kočí nechal hlasovat o následujícím návrhu usnesení:  

Návrh usnesení 1 

AS FIT doporučuje děkanovi při návrhu kandidátů na vedoucí ústavů postupovat 

maximálně transparentně a seznámit akademický senát s kritérii jejich výběru.   

Hlasování: Hlasovalo 9 členů, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 02 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 5) Zpráva o hodnocení výuky studenty za letní semestr akademického roku 

2022/2023. 

Pan děkan prof. Zemčík na zasedání senátu předložil, podle směrnice VUT 73/2017, na 

zasedání akademickému senátu k projednání návrh Zprávy o hodnocení výuky za letní semestr 

akademického roku 2022/2023“. Návrh je zveřejněn na stránkách AS FIT 

(https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). Návrh nebyl předložen v řádné předkládací lhůtě. 

Dr. Kočí připomněl, že tato zpráva o hodnocení výuky se předkládá každý rok. Tuto zprávu AS 

FIT projednává a má možnost se ke zprávě vyjadřovat, ale neschvaluje ji.  

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele panu proděkanovi dr. Dytrychovi, který na úvod 

představil návrh a zdůraznil, že metodika je jasně daná a vyplývá z pokynů vedení fakulty 

(vyjádření garanta, fixní šablona, vyjádření studentů apod.). Styl zprávy je obdobný zprávě za 

letní semestr akademického roku 2021/2022 (zpráva za zimní semestr akademického roku 

2022/2023 byla podrobena větší kritice). 

Pan děkan prof. Zemčík informace doplnil a poděkoval Bc. Olekšákovi za zpracování grafů 

a interních tabulek, které vedení fakulty využije na lednovém výjezdním zasedání. 

Dr. Kočí požádal Legislativní komisi AS FIT (dále jen LK) o formální kontrolu dokumentu. 

Předseda LK, dr. Smrčka, sdělil, že LK nic neshledala, snad jen v sekci „Využití výsledků 

ankety“ formulace poslední věty není vhodná: 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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„Je také třeba říci, že se jedná o názory, na které se ptáme a které jsou pro nás zajímavé, i když 

naši studenti (dosud) nejsou kvalifikovanými odborníky v informačních technologiích ani 

odborníky v pedagogice.“  

Po diskuzi vyplynul návrh tuto výše uvedenou větu ze zprávy vypustit. Předkladatel pan děkan 

prof. Zemčík s navrhovanou úpravou souhlasí.  

AS FIT tuto zprávu projednal. Dr. Kočí poděkoval všem, kteří se na přípravě této zprávy 

podíleli. 

Předložený dokument je uveden v příloze č. 03 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 6) Doplňovací volby do AS VUT. 

Dr. Kočí předal slovo předsedovi AS VUT doc. Hanáčkovi, který připomněl, že řádné volby 

do AS VUT byly na žádost některých fakult posunuty o měsíc dřív (na duben), než se 

očekávalo. Harmonogram voleb bude AS VUT projednávat a schvalovat na lednovém zasedání. 

Vzhledem k tomu, že byl doc. Hanáček zvolen kandidátem na jmenování děkanem pro funkční 

období leden 2024–leden 2028, vzdá se svého členství v AS VUT, jelikož tyto dvě funkce jsou 

neslučitelné. Na posledním zasedání AS VUT byly vyhlášeny volby předsedy AS VUT a to na 

30. 1. 2024. 

Doplňovací volby do AS VUT: 

Dr. Kočí sdělil, že po konzultaci s právníkem Mgr. Sobotkou bude doc. Hanáček 3. 1. 2024 

rezignovat na své členství v AS VUT. Student Lukáš Brázdil podá také rezignaci na svoje 

členství v AS VUT.  

V doplňovacích volbách do AS VUT si FIT zvolí své zástupce v AS VUT místo doc. Hanáčka 

a studenta Lukáše Brázdila. Doc. Hanáček navrhuje jako kandidáta do AS VUT doc. Koláře za 

obvod akademických pracovníků. Doplnil, že pro řádné volby do AS VUT by bylo dobré mít 

více kandidátů, abychom měli i zvolené náhradníky. 

Dr. Kočí připomněl, že po posledním zasedání, kde jsme schválili organizační pokyny 

k doplňovacím volbám do AS VUT, měl konzultaci s Mgr. Sobotkou. Řešení s volbou 

náhradníků se jeví jako nevhodné. Po dalších konzultacích se došlo k následujícímu závěru: 

dodatkem vrátit zpět standardní znění (návrh dodatku je v dokumentovém skladu), s tím, že 

máme příslib doc. Hanáčka, že se vzdá členství v AS VUT před volbami a studenta Lukáše 

Brázdila, že se vzdá členství v AS VUT před lednovým zasedáním AS VUT.  

Dr. Kočí předkládá návrh „Dodatek k Organizačním pokynům pro přípravu a průběh 

doplňovacích voleb zástupců FIT VUT do Akademického senátu VUT pro funkční období 

2021–2024.“ Tento dodatek mění Organizační pokyny pro přípravu a průběh doplňovacích 

voleb zástupců FIT VUT do Akademického senátu VUT, které byly schváleny AS FIT dne 

21. listopadu 2023.  
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Předmět dodatku: Odstavec „První kandidát z volebního obvodu akademických pracovníků 

a první kandidát z volebního obvodu studentů podle pořadí uvedeném v protokolu o volbách se 

stává náhradníkem do AS VUT v příslušném volebním obvodu. Ostatní kandidáti, kteří získali 

alespoň třetinu počtu platných hlasů odevzdaných prvnímu kandidátovi v příslušném volebním 

obvodu, se stávají dalšími náhradníky v pořadí uvedeném v protokolu o volbách.“ se nahrazuje 

odstavcem „Členem AS VUT se stává první kandidát z volebního obvodu akademických 

pracovníků a první kandidát z volebního obvodu studentů podle pořadí uvedeném v protokolu 

o volbách. Ostatní kandidáti, kteří získali alespoň třetinu počtu platných hlasů odevzdaných 

poslednímu zvolenému kandidátovi v příslušném volebním obvodu, se stávají náhradníky 

v pořadí uvedeném v protokolu o volbách.“ 

Dr. Kočí vyzval členy AS FIT k diskuzi k tomuto bodu, v rámci které nebyly vzneseny žádné 

dotazy.   

Dr. Kočí navrhl o výše uvedeném dodatku hlasovat.  

Návrh usnesení 2 

AS FIT schvaluje „Dodatek k Organizačním pokynům pro přípravu a průběh doplňovacích 

voleb zástupců FIT VUT do Akademického senátu VUT pro funkční období 2021–2024.“ 

Hlasování: Hlasovalo 9 členů, z toho 7 hlasů pro, 1 hlas proti a 1 hlas se zdržel.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 04 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 7) Informace z AS VUT a Rady VŠ. 

Aktuální sdělení ze zasedání Akademického senátu VUT podal předseda AS VUT 

doc. Hanáček. Další bližší informace ze zasedání jsou dostupné na webových stránkách senátu 

zde: https://www.vut.cz/vut/struktura/as. 

Dr. Kočí podal zprávy z Rady VŠ, další informace jsou dostupné na webových stránkách RVŠ 

radavs.cz. Příští zasedání sněmu se koná 11. 1. 2024. 

Ad 8) Různé. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je plánován na úterý 23. 1. 2024 

anebo 30. 1. 2024 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Dr. Kočí poděkoval všem za účast a popřál krásné vánoční svátky.  

 

 

https://www.vut.cz/vut/struktura/as
https://radavs.cz/RVS-1.html
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Usnesení přijatá na řádném zasedání AS FIT č. 12 (179) dne 12. 12. 2023: 

Usnesení 1 

AS FIT doporučuje děkanovi při návrhu kandidátů na vedoucí ústavů postupovat maximálně 

transparentně a seznámit akademický senát s kritérii jejich výběru.   

Usnesení 2 

AS FIT schvaluje „Dodatek k Organizačním pokynům pro přípravu a průběh doplňovacích 

voleb zástupců FIT VUT do Akademického senátu VUT pro funkční období 2021–2024.“ 

 

 

 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Ondřej Ondryáš, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  

 

 

 


